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Den ve sněmovně: hádky, potlesk pro
Valentu, projednávání předloh
Zřejmě blížící se červnové volby do
Poslanecké sněmovny ovlivnily jednání dolní komory, jež
bylo místy velmi nervózní a napjaté. Výsledkem byly ostré hádky
hlavně mezi ODS a ČSSD, zamítnutí některých předloh a bojová
atmosféra provázející posuzování dalších.

Zřejmě blížící se červnové volby do
Poslanecké sněmovny ovlivnily jednání dolní komory, jež
bylo místy velmi nervózní a napjaté. Výsledkem byly ostré hádky
hlavně mezi ODS a ČSSD, zamítnutí některých předloh a bojová
atmosféra provázející posuzování dalších. Poté, co sněmovna večer
zamítla poslanecký návrh zákona o Národním parku Šumava,
přerušila své jednání. Pokračovat v něm bude ve čtvrtek ráno.
Předpokládá se, že dramatické bude i čtvrteční jednání.
Poslanci by totiž měli mimo jiné ve druhém čtení posoudit návrh
zákona o Institutu pro dokumentaci totality, který by měl
spravovat svazky komunistické tajné policie, tedy Státní
bezpečnosti, a umožnit jejich studium.
Spory mezi ODS a ČSSD provázely projednávání vládního návrhu
zákona o služebním poměru 72.000 příslušníků bezpečnostních
sborů, mezi nimiž je i 48.000 policistů. Sněmovna zákon zamítla,
nicméně občanští a sociální demokraté využili jeho projednávání
ke vzájemnému obviňování z toho, že jednání zneužívají k
předvolební agitaci.
Občanští demokraté navíc ostře protestovali proti tomu, že z
galerie pro hosty sledovalo jednání asi 30 uniformovaných
policistů. Ministr vnitra Stanislav Gross se jich ale zastal. Dal
najevo, že se na jednání přišli podívat stejně jako jiné skupiny
občanů, jichž se dotýkají projednávané zákony. Přítomnost
policistů bude muset Gross vysvětlit v odpovědi na písemnou
interpelaci poslance za ODS Jiřího Payna.
ODS a ČSSD se pohádaly i při projednávání předloh důležitých
pro druhou etapu reformy veřejné správy. Část těchto zákonů je
nicméně po dnešku před konečným schvalováním. Předmětem sporu v
této věci je počet obcí, na které mají být převedeny pravomoci
okresních úřadů, jež budou ke konci roku zrušeny. Zatímco vláda
chce, aby jich bylo 192 obcí, sněmovní regionální výbor a ODS
doporučují 77 současných okresních měst.
Jednou z mála věcí, na níž se dnes celá sněmovna dokázala
sjednotit, tak byly velké ovace, které poslanci připravili
olympijskému vítězi v akrobatickém lyžování Aleši Valentovi.
Úspěšného sportovce přijal předseda sněmovny Václav Klaus. Když
pak olympionik přišel na galerii pro hosty, poslanci - někteří



vestoje - ho přivítali potleskem trvajícím několik desítek
vteřin.
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